
 
ELŐTERJESZTÉS 

 
a Képviselő-testület 2009. szeptember 24-én tartandó ülésére 

 
 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
A Békés Megyei Vízművek Zrt. Igazgatósága 2009. szeptember 14-i ülésén 2 milliárd forint 
összegű tőke emelésre vonatkozó javaslatot tett a közgyűlés felé. Mivel a jelenlegi alapító 
okiratban az szerepel, hogy csak a jelenlegi tulajdonos önkormányzatok tulajdonában állhat a 
Békés Megyei Vízművek Zrt. - a zárt részvénytársasági forma miatt -, ezért az összes 
tulajdonos önkormányzat a mellékelt levéllel megkeresésre került kíván-e és ha igen milyen 
összegben a kiadásra kerülő új törzsrészvényekből jegyezni.  
 
Arra nem született javaslat, hogy a jelenlegi tulajdoni arányok változatlanságának megőrzése 
érdekében melyik településnek milyen arányban kellene a törzstőke emelésben részt venni, de 
ha ez megtörtént volna, akkor sem biztos, hogy minden település a lehetőséggel élni tudna. 
Szinte biztos, hogy a jelenleg is nagyobb tulajdonrésszel rendelkező települések fognak 
aránytalanul nagyobb részesedéssel bírni a folyamat végén.  
 
Az előzőekben írtak miatt megfontolandó, hogy a lehetőséggel éljünk-e hiszen ha mi a 
tulajdoni arányunknak megfelelő 2,5 %-os arányban a 2 milliárd forintból jegyzünk akkor 50 
millió forintot a közgyűlés által meghatározott feltételekkel és időpontig, azaz a döntéstől 
számított 15 napon belül a Békés Megyei Vízművek Zrt-nek át kell utalni. Még ha ezt 
megtesszük is nincs rá garancia, hogy az erre képtelen települések helyett a már említett 
településkör nem jegyzi-e le az ő rájuk eső részt, felborítva ezzel a korábbi konszenzussal 
kialakított arányokat.  
 
A döntés meghozatala előtt arról is beszélnünk kell, hogy az 50 millió forintot a fejlesztési 
forrásainkból elvehetjük-e végképpen kiseperve a fejlesztési célú önerőnket.  
 
Néhány településvezetőtől szerzett információ alapján többen külső – esetleg háttér 
szerződésekkel  bebiztosított – forrásokat terveznek bevonni azzal a szándékkal, hogy a 
forrást biztosító részére, előre kialkudott feltételekkel, ahogy lehetőség nyílik rá az 
önkormányzati vagyont képező Zrt. részvényekből majd juttat. Félő hogy a mostani tervezet 
előbb-utóbb lehetőséget nyit a privatizációra.  
 
Sajnos településünk gazdasági ereje és a Zrt-n belüli jelenlegi és a várhatóan kialakuló 
későbbi pozíciója nem ad arra lehetőséget, hogy a felsejlő folyamatot befolyásolni tudja, csak 
abban reménykedhetünk, hogy a tulajdonos települések olyan meghatározó része fogja a 
tervezetet elutasítani, hogy az nem fog átmenni a közgyűlésen.  
 
Az előzőekben írtak miatt nem javaslom, hogy a törzstőke emelésben Dévaványa Város 
Önkormányzat részt vegyen és kötelezettséget vállaljon az újonnan kibocsátásra kerülő 
részvények jegyzésében.  
 
 
 



 
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet az előterjesztés megvitatására és döntésük 
meghozatalára.  
 
 
 
 
Dévaványa, 2009. szeptember 18. 
 
 
 

Pap Tibor 
polgármester 

 
 
 
 
 
Határozati javaslat: 
……../2009.(IX.24.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Békés Megyei 
Vízművek Zrt. (5600 Békéscsaba, Dobozi u. 5. sz.) tervezett 2 milliárd forint összegű tőke 
emeléséből származó új részvényekből nem kíván jegyezni. A törzstőke emeléssel nem ért 
egyet, hiszen az átadott vagyoni értékek miatt bekövetkezett eszközcsökkenés a Zrt. 
működőképességét – az eddigi veszteséges tevékenységek csökkenése és az átadott vagyon 
amortizációja, fejlesztési kötelezettségének megszűnése miatt – kedvezően befolyásolták.  
 
A döntésről a Zrt. Igazgatóságát a megadott határidőig értesíteni kell.  
 
Felelős: Pap Tibor polgármester  
Határidő: 2009. október 12.  


